
Protokół Nr XXVII
z XXVII Sesji Rady Gminy Kluki

z dnia  7 lutego 2006r.

Punkt 1 – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum
Otwarcia  sesji  dokonał  Przewodniczący  Rady  –  Grzegorz  Augustyniak 

o godz. 13 00, witając przybyłych radnych i gości .
Na stan 15 radnych obecnych było 11, w związku z tym obrady były prawomocne.  Lista 
obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.
W obradach uczestniczyli: wójt- p. Bernard Stein, sekretarz – p. Anna Fabrowska, skarbnik – 
p. Barbara Olejnik, radca prawny – p. A. Domański  oraz  sołtysi Gminy.  Lista obecności  
sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu.

Punkt 2 – Przyjęcie porządku obrad
Porządek obrad radni otrzymali wraz z zaproszeniem na sesję. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
5. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Kluki.
6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy 

Kluki na rok 2006.
7. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  54/XXVI/05  z  dnia  28  grudnia 

2005r. w sprawie regulaminu przyznawania: dodatku motywacyjnego, funkcyjnego, za 
wysługę lat i za warunki pracy, wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe, godziny 
zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy oraz nagród, 
a także szczegółowych zasad przyznawania i  wypłacania nauczycielskiego dodatku 
mieszkaniowego nauczycielom szkół  prowadzonych przez Gminę Kluki.

8. Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży mienia komunalnego.
9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek. 
10. Podjęcie uchwały w   sprawie   gminnego   programu    profilaktyki i    rozwiązywania 

problemów    alkoholowych.
11. Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
12. Interpelacje i wolne wnioski.
13. Sprawy różne.
14. Zakończenie obrad.

Za przyjęciem porządku obrad głosowali wszyscy radni.

Punkt 3 – Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
Przewodniczący  powiedział,  iż  protokół  z  ostatniej  sesji  był  do  wglądu 

w siedzibie Rady Gminy, natomiast w dniu sesji na sali obrad. Uwag do protokołu nie było. 
Za przyjęciem głosowali wszyscy radni.

Punkt 4 - Sprawozdanie Wójta z działalności międzysesyjnej.
Wójt – p. Bernard Stein poinformował, iż w okresie międzysesyjnym:

1) Odbyło się podsumowanie powiatowego konkursu  Lider Edukacji Ekologicznej oraz 
konkursu  zbiórki  makulatury.  W konkursie  Lider  Edukacji  Ekologicznej  z  terenu 
naszej  Gminy  uczestniczyła  tylko  szkoła  podstawowa  w Kaszewicach  i  za  udział 
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otrzymała drukarkę, natomiast w zbiórce makulatury uczestniczyły wszystkie szkoły, 
jednak nie zdobyły punktów. 

2) Od Sylwestra trwa akcja odśnieżania dróg, które pochłonęło już kilkanaście tysięcy 
złotych. Do odśnieżania dróg wynajmujemy sprzęt z trzech jednostek oraz dodatkowo 
został zakupiony pług do samochodu strażackiego Jelcz. Wójt powiedział, iż nie ma 
możliwości wysłania sprzętu jednocześnie na wszystkie drogi, musi to odbywać się 
sukcesywnie.

3) Odbyło się zebranie członków Bełchatowsko – Kleszczowskiego Parku Przemysłowo 
Technologicznego.  Gmina  musi  podjąć  decyzję,  czy  przystępujemy  do  uzbrojenia 
działki  położonej  w  Klukach.   Zostało  opracowane  studium  wykonalności  na 
uzbrojenie  terenu.  Z  analizy  wynika,  iż  Gmina  musi  wyłożyć  ok.  800  tys.  zł. 
Uzbrojenie działki polegałoby na zrobieniu drogi, doprowadzeniu energii elektrycznej 
i wody oraz wybudowania szamb. Decyzja w tej sprawie należy do Rady.

4) Od  ostatniej  sesji  trwały  pracy  nad  zmianą  Regulaminu  utrzymania  czystości 
i porządku na terenie Gminy. Projekt jest tematem dzisiejszej sesji. 

Gmina współpracuje z firmami zajmującymi się wywozem odpadów komunalnych 
z terenu naszej Gminy w celu zwiększenia przez mieszkańców ilości zawieranych 

umów. Do tej akcji włączyli się również sołtysi.
5) Wójt – poinformował, iż zostało zlecone opracowanie koncepcji kanalizacji na osiedlu 

w Klukach.
6) Rozpoczęły  się  zebrania  sprawozdawcze  jednostek  Straży  Pożarnych.  Wójt 

powiedział,  iż  uczestniczył  również  w  zebraniu  Państwowej  Straży  Pożarnej,  na 
którym podsumowano współpracę.

7) Odbyły  się  rozmowy  trójstronne  (Gmina  Kluki,  Gmina  Szczerców,  Starostwo 
Powiatowe) w sprawie budowy drogi powiatowej Osina – Magdalenów.  Starostwo 
Powiatowe posiada środki tylko w wysokości 160 tys.  zł,  natomiast  koszt budowy 
drogi wynosiłby ok. 600 tys. zł. Starosta zaproponował współfinansowanie budowy 
przez Gminę Kluki i Szczerców. Wójt zwrócił się do radnych, aby podjęli decyzje, czy 
Gmina Kluki będzie partycypować w kosztach, a jeżeli tak, to w jakiej wysokości?

O godz. 1315 przybyła radna D. Stankowska.
8)  Zostały  wystosowane  pisma  do  Rady  Gminy  Kleszczów  oraz  do  Nadleśnictwa 

Bełchatów w sprawie dofinansowania  modernizacji dróg gminnych.
9) Rozpoczęło  się  w  Urzędzie  wdrażanie  systemu  e-urząd.  Wniosek  złożony  przez 

Konsorcjum został  oceniony pozytywnie, czeka teraz na kolejną weryfikację.
10) Trwają w dalszym ciągu rozmowy  z PKS w sprawie dofinansowania kursu autobusu 

Bełchatów – Szczerców przez Parzno, Roździn, Lubiec.  Okazuje się , że bardzo mało 
osób korzysta z tego kursu. 

11)  Wójt  poinformował  również,  iż  uczestniczył  w  pracach  Honorowego  Komitetu 
obchodów 50-lecia powiatu bełchatowskiego. Uroczysta sesja z tej okazji odbędzie się 
8 lutego.

Punkt 5    -   Podjęcie  uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości  i  porządku na  
terenie Gminy Kluki.

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury – D. Stankowska – powiedziała, iż Komisja 
dwukrotnie  zajmowała  się  projektem uchwały.  Radna  zaproponowała,  aby  wszyscy  radni 
zgłosili swoje uwagi.
Radny B.  Trzmiel –  spytał  jak  rozumieć zapis  §  11 Regulaminu mówiący o  obowiązku 
selektywnego gromadzenia odpadów?
Wójt B. Stein – Odpowiedział, jeżeli odbiorca dostarczy pojemniki do selektywnej zbiórki 
właścicielom nieruchomości to taki obowiązek powstanie, natomiast w chwili obecnej nie ma 
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takich  technicznych  możliwości.  W  każdej  miejscowości   ustawione  są  ogólnodostępne 
pojemniki do segregacji odpadów i z tych pojemników należy korzystać.
O godz. 1320 przybył radny M. Owsik
Radna D. Stankowska –  spytała  –  jak rozumieć zapis  § 19 „Wprowadza się obowiązek 
selektywnej zbiórki baterii w szkołach”, dlaczego ten obowiązek jest wprowadzany?
Wójt B. Stein  – jest to obowiązek nałożony na szkoły, w celach edukacyjnych. Nie każdy 
zdaje sobie sprawę, iż baterie są odpadem niebezpiecznym, wobec tego podjęta jest akcja, 
mająca na celu przede wszystkim edukację.
Radny J. Gawron – Spytał, kto może wywozić te odpady?
Wójt B. Stein – odpowiedział, iż taką działalność mogą prowadzić tylko te podmioty, które 
uzyskają pozwolenie na teren Gminy Kluki.
Radny  J. Gawron  –  spytał,  jak  zostanie  rozwiązany  problem  dojazdu  do  niektórych 
właścicieli  nieruchomości,  np.  Laski,  Strzyżewice.  Podmioty,  które  zajmują  się  zbiórką 
odpadów nie chcą podpisać umów, ponieważ się nie dojedzie .
Wójt B. Stein  –odpowiedział,  iż jeżeli  będą środki w budżecie drogi można wybudować, 
natomiast dojazd do posesji po odpady leży w interesie podmiotów zajmujących się zbiórką.
O godz. 1325 przybył radny K. Sikora i radny J. Dymiński.
Radny M. Owsik – spytał o obowiązek odśnieżania chodników?
Wójt B. Stein – odpowiedział, iż jest to ustawowy obowiązek.
Radny M. Owsik  -  powiedział, iż jest przepis, gdy między chodnikiem a płotem jest pas 
zieleni, to obowiązek odśnieżania chodnika spoczywa na właścicielu drogi.
Przewodniczący Rady wyjaśnił, iż ogródki przed płotem należą do właścicieli posesji, to nie 
jest pas zieleni.
Radny K. Sikora - spytał o zapis § 12 mówiący o zakazach. Radny powiedział, iż powinny 
być wskazane rozwiązania. Poza tym jest zapis „wszelkich odpadów”, spytał co to znaczy? 
Radny spytał – jakie grożą kary?
Wójt  B.  Stein –  odpowiedział,  iż  co  się  powinno  robić  z  odpadami  to  każdy  powinien 
wiedzieć, świadomość ekologiczna jest już na tyle wysoka, że każdy wie, że nie można palić 
odpadów, czy wie z czego może zrobić kompost.
Radny K. Sikora spytał o zapis § 46, mówiący o osobie upoważnionej do kontroli.
Wójt B. Stein – Odpowiedział, iż na razie nie ma osoby kontrolującej, ale w odpowiednim 
czasie będzie.
W związku z tym, iż radni mieli jeszcze szczegółowe pytania  dotyczące Regulaminu na sesję 
została poproszona p. Herudzińska, zajmująca się sprawami dotyczącymi ochrony środowiska 
w Urzędzie Gminy.
Radca  A.  Domański  –  wyjaśnił  radnym,  iż  Regulamin  określa  wykroczenia,  które  są 
uregulowane w kodeksie wykroczeń. Każdy organ uprawniony jest do nakładania kar, m.in. 
grzywien, wynikających z tego kodeksu.
P.  U.  Herudzińska –  Ustawa  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach  pochodzi 
z 1996r., w 2005r. została znowelizowana. Art. 10 tej ustawy przewiduje, iż kto nie wykonuje 
obowiązków wynikających z  Regulaminu podlega karze grzywny, a postępowanie w tych 
sprawach toczy się wg Kodeksu postępowania w sprawach   o wykroczenia.
Radny K. Sikora  spytał – Czy „Kowalski” może wywozić swoją beczką nieczystości na 
swoje pole?
P. U. Herudzińska – Odpowiedziała, iż jeżeli to będzie gnojowica, to można, ale w oparciu o 
ustawę  o  nawozach  i  nawożeniu,  zgodnie  z  którą  rolnik  musi  mieć  opracowany  plan 
nawożenia dla swojego gospodarstwa.
Radna  D.  Stankowska –  spytała  –  co  należy  rozumieć  przez  tereny  wyłączone 
z produkcji rolniczej?
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P.  U.  Herudzińska  –  na  terenie  naszej  Gminy  będzie  to  tylko  osiedle  Leśne 
w Klukach.
Radna  D.  Stankowska zaproponowała,  aby  zmienić  tytuł  Rozdziału  VIII  –  Zasady 
utrzymania  zwierząt  gospodarskich  na  terenach,  np.  osiedli  mieszkaniowych,  ponieważ 
zdaniem radnej każde podwórko jest wyłączone z produkcji rolnej.
P. U. Herudzińska –  tytuł tego rozdziału zaczerpnięty jest z ustawy, wg której Regulamin 
musi zawierać określone elementy, m.in. ten dotyczący zasad utrzymania zwierząt na terenach 
wyłączonych z produkcji rolniczej.
Radca  A.  Domański  –  uchwała   i  treść  regulaminu  będzie  weryfikowana  przez  organ 
nadzoru, używane pojęcia muszą być precyzyjne i odpowiadające znaczeniu nadanym przez 
ustawodawcę. Nie można dowolnie używać różnych określeń.
Więcej pytań i uwag nie było.

 Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 był przeciw.

Uchwała Nr 1/XXVII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 7 lutego 2006r.

w  sprawie  Regulaminu  utrzymania  czystości 
i  porządku na terenie Gminy Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Punkt 6 - Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady Gminy  
Kluki na rok 2006.

Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały.
Uwag i pytań nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni.

Uchwała Nr 2/XXVII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 7 lutego 2006r.

w sprawie przyjęcia planów pracy stałych Komisji  Rady  
Gminy Kluki na rok 2006.

 Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Punkt 7 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 54/XXVI/05 z dnia 28 grudnia 
2005r.  w  sprawie  regulaminu  przyznawania:  dodatku  motywacyjnego,  funkcyjnego,  za  
wysługę  lat  i  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za  godziny  ponadwymiarowe,  godziny  
zastępstw doraźnych i zajęcia wykonywane w dniu wolnym od pracy oraz nagród, a także  
szczegółowych zasad przyznawania i wypłacania nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego 
nauczycielom szkół  prowadzonych przez Gminę Kluki.

Przewodniczący  Rady   poinformował,  iż  Wojewoda Łódzki  wszczął  postępowanie 
w celu kontroli  legalności  uchwały Rady Gminy Kluki,  Nr 54/XXVI/05. Przewodniczący 
odczytał pismo Wojewody.
Pani  M.  Karpińska  -   zastrzeżenia  nadzoru  budzi  fakt,  iż  w  Regulaminie  nie  zostały 
określone  szczegółowe  zasady  przyznawania  dodatku  motywacyjnego.  Zgodnie  z 
sugerowanymi przez nadzór zmianami zostały one wprowadzone do projektu uchwały.
Uwag i pytań nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 wstrzymał się od głosu.
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Uchwała Nr 3/XXVII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 7 lutego 2006r.

w sprawie regulaminu przyznawania: dodatku motywacyjnego, 
funkcyjnego,  za  wysługę  lat  i  za  warunki  pracy,  wynagrodzenia  za 

godziny ponadwymiarowe,  godziny  zastępstw  doraźnych  i  zajęcia 
wykonywane w dniu  wolnym  od  pracy  oraz  nagród,  a  także 
szczegółowych zasad przyznawania  i  wypłacania 
nauczycielskiego dodatku mieszkaniowego nauczycielom  szkół 
prowadzonych przez Gminę Kluki.

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Punkt  8 - Podjęcie uchwały w sprawie sprzedaży mienia komunalnego.
Przewodniczący  Rady  G.  Augustyniak  powiedział,  iż  Komisja  Infrastruktury 

wytypowała działki stanowiące mienie komunalne, które można przeznaczyć do sprzedaży.
W wyniku dyskusji radni postanowili wykreślić z projektu uchwały działkę położoną w 
Nowym Janowie, na której znajduje się budynek starej szkoły, ponieważ jest to jedyne 
miejsce, w którym można zorganizować zebranie.
Pani sołtys Nowego Janowa P. Berendtz również wyraziła swoją opinię, aby nie sprzedawać 
tej działki.
Do sprzedaży wytypowane były również działki w Ciszy, Chmielowcu, Kaszewicach – radni 
nie wnosili sprzeciwu, co do ich sprzedaży.
Natomiast w przypadku działek położonych w Rodzinie, radny R. Śniady, po zapoznaniu się z 
położeniem działek na mapach powiedział, aby nie sprzedawać dwóch działek (pozycja 6 i 8 
projektu uchwały). 
Więcej pytań i uwag nie było.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały po zmianach.
Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy radni. 

Uchwała Nr 4/XXVII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 7 lutego 2006r.

w sprawie sprzedaży mienia komunalnego.
Uchwała stanowi załącznik nr6  do protokołu.

Punkt  9   -   Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek. 
Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż sprawa zamiany działek w Wierzchach 

Kluckich powraca kolejny raz pod obrady Rady.
Przewodnicząca  Komisji  Infrastruktury  –  p.  Danuta  Stankowska  odczytała  fragment 
protokołu  z  posiedzenia  Komisji.  Komisja  po  ponownym  przeanalizowaniu  sprawy 
postanowiła wyrazić zgodę na zamianę działek pod warunkiem, że Gmina Kluki nie poniesie 
żadnych kosztów z  tego tytułu.  W przypadku gdy wartość działki  457 będzie  wyższa  od 
wartości działek 570 i 573 p. Kazimierczak wniesie dopłatę. Ponadto zostaną usunięte drzewa 
z drogi, wzdłuż działki 457.
Więcej pytań i uwag nie było.
Za przyjęciem uchwały głosowało 13 radnych, 1 był przeciw.

Uchwała Nr 5/XXVII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 7 lutego 2006r.

w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie zamiany działek.
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Uchwała stanowi załącznik nr7  do protokołu.
Punkt   10   -    Podjęcie  uchwały  w    sprawie    gminnego    programu     profilaktyki  i  
rozwiązywania     problemów    alkoholowych.

Na  sesję  przybyła  P.  M.  Parchatko –  przewodnicząca  Gminnej  Komisji 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych.
P. M. Parchatko przedstawiła radnym, czym zajmowała się komisja w 2005r. :
1. W roku  2005 Posterunek Policji  w Klukach zanotował  92  przypadki  naruszenia  ładu 

i porządku publicznego przez osoby znajdujące się pod wpływem alkoholu. 
2. W  Oddziale  Leczenia  Uzależnień  Szpitala  Wojewódzkiego  w  Bełchatowie  leczono 

4  osoby  z  terenu  Gminy  Kluki.  Z  detoksykacji  w  Oddziale  Leczenia  Uzależnień 
skorzystały 18 osoby z terenu Gminy Kluki. Z leczenia w Poradni Profilaktyki    i Terapii 
Uzależnień Szpitala Wojewódzkiego w Bełchatowie skorzystało 14 osób. 

3. Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej  w  Klukach  objął  pomocą  w  I  półroczu 
17 środowisk, w których występuje problem nadużywania alkoholu. 

4. W punkcie konsultacyjnym dla osób i rodzin z problemem alkoholowym działającym w 
Gminnym Ośrodku Kultury w Klukach z porady instruktora terapii uzależnień skorzystały 
52 osoby.

5. Ogółem jest 28 punktów sprzedaży napojów alkoholowych, w tym 22 punkty sprzedaży 
detalicznej i 6 placówek gastronomicznych.

P. M. Parchatko powiedziała, iż 60% pieniędzy, którymi dysponuje komisja przeznaczone 
było na działania profilaktyczne w szkołach, a szczególnie na akcję letnią w szkołach. Były to 
zajęcia profilaktyczne  oraz dofinansowanie nagród, materiałów i posiłku regeneracyjnego dla 
dzieci. Poza tym w szkołach były finansowane dyżury pedagoga, organizowane były również 
konkursy  profilaktyczne.  Po otrzymaniu przez Komisję programów, kierowano środki na 
materiały do ich przeprowadzenia oraz sfinansowano nagrody. Przez szkołę w Kaszewicach 
zorganizowany był również  na Słoku biwak  profilaktyczno – rozwojowy dla dzieci.  
W każdej szkole przedstawiony był również spektakl pt. „Kurtyna”.
W 2005 r. zorganizowane było szkolenie dla sprzedawców napojów alkoholowych, w którym 
uczestniczyli przedstawiciele prawie wszystkich placówek. 
Projekt  Programu  na  2006r.  w  dużej  mierze  oparty  jest  na  działaniach  profilaktyki 
w szkołach, który jest realizowany w porozumieniu z dyrektorkami szkół.
Przewodnicząca Komisji powiedziała, iż po przeanalizowaniu działalności w ubiegłym roku, 
biorąc  pod  uwagę  ilość  spraw,  którymi  zajmowała  się  komisja  proponuje  zwiększenie 
środków na funkcjonowanie komisji do 20%. Na koniec ubiegłego roku, była taka sytuacja, 
że  komisja  nie  posiadała  już  środków  w tej  części,  a  spraw do  załatwienia  było  sporo. 
Komisja  spotyka  się  tylko  w razie  potrzeb,  są  miesiące,  gdy nie  ma takiej  potrzeby,  ale 
niekiedy  musi  być  tych  spotkań   więcej.  P.  Parchatko  zaproponowała  przeniesienie  5% 
z  działu publikacje  i  plakaty,  ponieważ było 10 %, a  środki  te  nie  zostały wykorzystane 
w całości. 
Radny M. Owsik – spytał jak często odbywają się posiedzenia komisji?
P. Parchatko – odpowiedziała, iż nie ma reguły, ponieważ spotkania odbywają się w miarę 
potrzeb. Czasami kilka razy w miesiącu, a czasami w ogóle, np. w 2005r. było 18 spotkań.
Radna  D.  Stankowska –  Komisja  Infrastruktury  zajmowała  się  na  jednym  ze  swoich 
posiedzeń Programem i proponuje zapis dotyczący wynagrodzenia „za udział w posiedzeniu 
Komisji Przewodniczący i jej członkowie otrzymują wynagrodzenie ryczałtowe miesięczne 
w wysokości 100 zł. Za każdą nieobecność na posiedzeniach będą stosowne potracenia”.
Ponadto Komisja proponuje zmianę w podziale środków, tzn. na współdziałanie z Policją, 
Kościołem,  Szpitalem  Wojewódzkim  i  innymi  organizacjami  (np.  fundacjami 
i stowarzyszeniami) – 15% oraz na funkcjonowanie komisji również 15%.
Radny M. Owsik – spytał, czy wystarczająca jest dotychczasowa kwota na współpracę.

6



P. Parchatko odpowiedziała, że tak.
Radna E. Siewiera – powiedziała, że ryczałt 100 zł jest bardzo niski, jest to kwota brutto. 
Jeżeli trzeba się będzie spotkać trzy razy w miesiącu, to nawet na paliwo nie starczy. Radna 
zaproponowała, aby była to kwota co najmniej 150 zł.
Skarbnik B. Olejnik – powiedziała, iż forma ryczałtu jest lepsza, ponieważ Komisja może 
się spotykać tyle razy ile chce, poza tym jest mniejszy nakład pracy przy wypłacie, ponieważ 
wypłaca się raz w miesiącu.
Przewodniczący Rady po dyskusji, poddał pod głosowanie zgłoszone wnioski:

1) wniosek zgłoszony przez Komisję Infrastruktury;
2) propozycja  wynagrodzenie  100  zł  za  posiedzenie  komisji,  zgodnie  z  projektem 

uchwały.
Za propozycją wynagrodzenia miesięcznego ryczałtowego w wysokości 100 zł  głosowało 7 
radnych, 6 wstrzymało się od głosu, 1 był przeciw.
Następnie radni przegłosowali sprawę  podziału środków. Były dwie propozycje:

1) wniosek zgłoszony przez Komisję Infrastruktury (15% - na współdziałanie, 15% na 
funkcjonowanie komisji);

2) wniosek radnego M. Owsika – 15% na funkcjonowanie komisji i 10% na publikację i 
plakaty.

Za wnioskiem zgłoszonym przez Komisję Infrastruktury głosowało 8 radnych, 6 wstrzymało 
się od głosu.
Więcej pytań i uwag nie było
Przewodniczący  Rady  odczytał  projekt  uchwały,  uwzględniając  przegłosowane  wcześniej 
zmiany.

Uchwała Nr 6/XXVII/06
Rady Gminy Kluki
z dnia 7 lutego 2006r.

w sprawie gminnego   programu    profilaktyki i    
rozwiązywania     problemów    alkoholowych.

Uchwała stanowi załącznik nr7  do protokołu.

O godzinie 1500 Przewodniczący Rady ogłosił 15 minutową przerwę.
Po przerwie obrady zostały wznowione.

Punkt  11 -  Podjęcie innych niezbędnych uchwał.
W tym punkcie nie było żadnych uchwał.

Punkt  12 i 13 -  Interpelacje i wolne wnioski oraz sprawy różne.
Przewodniczący Rady powiedział, iż na ostatniej sesji podjęto decyzję, aby Komisja 

Infrastruktury przeanalizowała sprawę sprzedaży działki w Klukach, na której było kiedyś 
boisko.
Przewodnicząca Komisji Infrastruktury p. D. Stankowska powiedziała, iż sprawą tą Komisja 
zajmowała  się  na  posiedzeniu  w  dniu  31  stycznia  2006r.  W  spotkaniu  uczestniczył  p. 
Dąbrowski (zainteresowany kupnem działki) oraz Wójt, Przewodniczący Rady i radny z Kluk 
p. M.Owsik.
P. Dąbrowski złożył podanie, iż jest zainteresowany kupnem działki nr 1243/3 w Klukach 
oraz przedstawił ofertę zagospodarowania działki poprzez budowę profesjonalnego warsztatu 
i komisu samochodowego oraz zaplecza gastronomiczno – hotelowego.
Radni stwierdzili,  iż  propozycja  p.  Dąbrowskiego jest  ciekawa,  poza tym oferuje  miejsca 
pracy, jednak nie ma żadnej pewności, iż w przetargu właśnie on stanie się nabywcą.
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Radny M. Owsik zaproponował, aby p. Dąbrowski  zakupił działki położone w sąsiedztwie 
szkoły w Klukach od prywatnych osób, a wówczas Gmina dokona zamiany. Szkoła będzie 
mieć większe boisko, z którego będą mogli korzystać wszyscy,   a p. Dąbrowski będzie miał 
działkę bez przetargu. 
Radny  K.  Sikora zaproponował,  aby  działkę  uzbroić  w  media,  stanie  się  ona  bardziej 
atrakcyjna dla nabywców.
Wójt B. Stein -   uzbroić, tak, ale poniesiemy koszty, a potem chętny się znajdzie lub nie. 
Poza  tym  nie  wiadomo  jaki  rodzaj   działalności  będzie  prowadzony  i  jakie  parametry 
techniczne będą potrzebne.
Sołtys  Kluk  –  p.  E.  Kulhawa powiedziała,  iż  boisko  jest  potrzebne,  ponieważ  po 
zlikwidowaniu boiska przy starej  szkole dzieci  nie mają gdzie pograć w piłkę.  Poza tym 
boisko było również wykorzystywane na zawody strażackie.

W wyniku dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek:
„Kto jest za tym, aby zapis w protokole brzmiał, że Rada Gminy wyraża zgodę na ewentualną 
zamianę działki „po starym boisku” na działkę przy szkole.”
Za takim wnioskiem głosowało 11 radnych, 2 wstrzymało się od głosu, 1 był przeciwny.

Następnie Przewodniczący Rady odczytał pisma, które w okresie międzysesyjnym wpłynęły 
do Rady:

1) Pismo  mieszkańców  Strzyżewic  w  sprawie  utwardzenia  i  podwyższenia  drogi 
Podrodzin – Strzyżewice.

2) Pismo nauczycielki ze SP w Parznie w sprawie nie łączenia klas IV-VI na zajęciach 
wych. fizycznego.

Wójt B. Stein powiedział, iż również dostał pismo tej treści, na które udzielił odpowiedzi.
Radni podtrzymali  stanowisko Wójta,  poza tym stwierdzili,  iż jest  to sprawa wewnętrzna 
jednostki  organizacyjnej  i  takie sprawy powinien rozstrzygać dyrektor szkoły,  a  nie  Rada 
Gminy.

3)  Pismo  Fundacji  Pomocy  Ludzie  Ludziom  w  spawie  nieodpłatnego  przekazania 
budynku   po  szkole  w  Nowym  Janowie  z  przeznaczeniem  na  punkt  świetlicy 
środowiskowej prowadzonej przez Fundację przy Domu Samotnej Matki.

Wójt B. Stein – powiedział, iż był telefon, czy Fundacja może prowadzić świetlicę w Nowym 
Janowie.   Wójt  odpowiedział,  iż  popiera taką działalność.  W ślad za telefonem przyszedł 
wniosek  o  przekazanie  budynku  po  szkole.  Decyzja  w  tej  sprawie  należy  jednak  do 
kompetencji Rady.
Pani  sołtys  Nowego  Janowa,  aby  przed  podjęciem  jakiejkolwiek  decyzji  najpierw 
zorganizować zebranie z mieszkańcami, aby się wypowiedzieli,  ponieważ wszystko co się 
wiąże z Fundacją  budzi na wsi pewne wątpliwości.
Wójt  B.  Stein powiedział,  iż  wysonduje  co  zamierza  Fundacja,  ewentualnie  spotkanie 
zostanie zorganizowane bezpośrednio z mieszkańcami.

Następnie  Przewodniczący  Rady  wrócił  do  spraw,  o  których  mówił  p.  Wójt  w  swoim 
sprawozdaniu:
1) sprawa BKPPT;

Radni stwierdzili, iż nie posiadamy środków na taką inwestycję.
2) dofinansowanie budowy drogi powiatowej  Osina – Magdalenów:

Radny J. Dymiński powiedział, iż droga jest potrzebna. Mieszkańcy Osiny wożą 
mleko na Magdalenów, aż trudno przejechać.
Radni stwierdzili, iż mogą dofinansować, ale tylko w wysokości posiadanych wolnych 
środków.
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Radny J. Dymiński – spytał, co z budową wodociągu w Osinie?
Wójt – Na pewno trzeba znaleźć rozwiązanie., od problemu się nie ucieknie.

3) Wójt powiedział, iż uzyskał odpowiedź GDDKiA w sprawie lewoskrętów. Odpowiedź jest 
negatywna. Planowany jest na najbliższy czas (bliżej nie określony) remont drogi Nr 8 
z budową chodników po obydwóch stronach.

4) Sprawa przewozów – PKS od listopada  puścił kurs Bełchatów – Szczerców przez Parzno, 
ale też chciełby dofinansowania. Wójt spytał ile osób korzysta z tego kursu.
Przewodniczący Rady powiedział, iż z Parzna 5-6 osób, Roździn i Cisza – 2 osoby, ale 
korzystają z tego kursu również mieszkańcy Domiechowic.
W Parznie była taka sytuacja, że trochę jeździły busy, potem emzetka, ludzie są trochę 
zdezorientowani., więc nie ma co się dziwić.

Radny W. Ociepka spytał, co z oznakowaniem kursu autobusów, ponieważ nie ma autobusu 
na rozkładzie i raz się zatrzymuje, a innym razem nie.

Radny J.  Gawron spytał  –  Co z  wypłatą  rachunku,  który  przedłożył  za  malowanie  sali 
w Strzyżewicach?

Wójt – powiedział, iż Zarząd Straży decyduje i  to Zarząd nie wyraził zgody.

Sołtys  J.  Włodarczyk –  poruszył  sprawę  odśnieżania,  iż  na  drogach  powiatowych 
przyjeżdżały pługi, ale odśnieżały 30 cm nad drogą.

Wójt – B.  Stein –  Sprawa odśnieżania  dróg powiatowych tej  zimy pozostawia  wiele  do 
życzenia.  Wójt powiedział, iż dzwoni, ponagla, uzyskuje informacje że pługi już jadą, ale 
gdzie?. Natomiast samochód strażacki, na którym zamontowany jest pług do odśnieżania nie 
w każdą drogę może wjechać, ponieważ nie zawróci.
Radna  D.  Stankowska –  zgłosiła,  aby  na  drogach  podczas  odśnieżania,  odśnieżyć  też 
zatoczki – mijanki, ponieważ one były, tylko teraz nie są utrzymywane.

Sołtys R. Hibner  – poprosił Wójta o interwencję w sprawie odśnieżania drogi w kierunku 
elektrowni, ponieważ zasypywane są drogi boczne i później nie można wyjechać.

Punkt  14  - Zakończenie obrad.

O  godzinie  1630 Przewodniczący  Rady  podziękował  wszystkim  za  przybycie  i 
zakończył obrady.

Protokołowała: Bożena Wieczorek Przewodniczący Rady: Grzegorz Augustyniak
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